



ບອກຂ້າພະເຈົ້າເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ... ໂຄງການ IRIS



IRIS ແມ່ນຫຍັງ?

ໂຄງການ IRIS ແມ່ນໂຄງການທີ່ໃຫ້ທ່ານສາມາດບົ່ງການການໃຫ້ບໍລິການແລະການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງທ່ານເອງ. IRIS ຮັບຮູ້ວ່າທ່ານເປັນຜູ້ຕັດສິນຊີວິດຂອງທ່ານເອງ, ລວມທັງກຳນົດກິດຈະກຳປະຈຳວັນຂອງທ່ານ ແລະປະເພດການສະໜັບສະໜູນທີ່ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອທີ່ທ່ານຕ້ອງການເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການໃນການດູແລໄລຍະຍາວຂອງທ່ານ. IRIS ໃຫ້ຄວາມສຳຄັນໃນຄຸນຄ່າຂອງການຕັດສິນໃຈຕົນເອງ. ຄຸນຄ່າເຫຼົ່ານີ້ລວມເຖິງ:

- ເສຣີພາບໃນການຕັດສິນໃຈວ່າທ່ານຕ້ອງການດຳລົງຊີວິດຂອງທ່ານແນວໃດ;
- ອຳນາດໃນງົບປະມານສະເພາະ;
- ການຊ່ວຍເຫຼືອໃນການຈັດລະບຽບຊັບພະຍາກອນໃນແນວຕ່າງໆ ທີ່ມີຄວາມຫມາຍສຳລັບທ່ານແລະເຮັດໃຫ້ຊີວິດທ່ານດີຂຶ້ນ;
- ຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການໃຊ້ເງິນກອງທຶນຂອງລັດຖະບານແລະການຮັບຮູ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທີ່ທ່ານເຮັດໃຫ້ຊຸມຊົນຂອງທ່ານ; ແລະ
- ການຍືນຍັນບົດບາດສຳຄັນຂອງຜູ້ສະໜັບສະໜູນຕົນເອງ.

ໂຄງການ IRIS ເຮັດແນວໃດ?

ພາບລວມຂອງໂຄງການ IRIS.

ການບົ່ງການການໃຫ້ບໍລິການດ້ວຍຕົນເອງຊ່ວຍໃຫ້ທ່ານສາມາດຄວບຄຸມການບໍລິການແລະການໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອກັບທ່ານ. ໃນໂຄງການ IRIS ນີ້, ທ່ານຄວບຄຸມງົບປະມານສ່ວນບຸກຄົນທີ່ອີງໃສ່ຄວາມຕ້ອງການສ່ວນບຸກຄົນຂອງທ່ານເອງ. ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ຕັດສິນໃຈກ່ຽວກັບການບໍລິການ, ການຊ່ວຍເຫຼືອແລະສິນຄ້າທີ່ຕ້ອງການພາຍໃນເງິນງົບປະມານນີ້. ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ກຳນົດມື້ເພື່ອຮັບບໍລິການ, ເລືອກຜູ້ໃຫ້ບໍລິການແລະຜູ້ໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອ, ແລະເລືອກສະຖານທີ່ສຳລັບການໃຫ້ບໍລິການ. ເມື່ອຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການຈ້າງຜູ້ດູແລດ້ວຍຕົນເອງ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດຕາມນະໂຍບາຍຂອງ Department of Health Services (DHS) ທີ່ປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ຜູ້ດູແລຜູ້ດຽວເຮັດວຽກຫຼາຍກວ່າ 40 ຊົ່ວໂມງຕໍ່ອາທິດ.

ຜູ້ທີ່ອາໄສຢູ່ໃນສະຖານທີ່ອາໄສໃນຊຸມຊົນ (CBRF, community based residential facility), ຫຼືເຮືອນພະຍາບານບໍ່ສາມາດລົງທະບຽນໃນໂຄງການ IRIS, ໃນຂະນະທີ່ອາໄສຢູ່ໃນສະຖານທີ່ເຫຼົ່ານີ້ໄດ້.

ຊື່ບໍລິການພາຍໃນຈຳນວນເງິນງົບປະມານສ່ວນບຸກຄົນ.

ຈຳນວນເງິນທຶນທີ່ມີໃຫ້ໃນແຜນຂອງທ່ານຈະຖືກກຳນົດໂດຍຜົນທີ່ໄດ້ຈາກເຄື່ອງມືທີ່ເອີ້ນວ່າຫນ້າຈໍເຮັດວຽກການດູແລໄລຍະຍາວ (Long-Term Care Functional Screen). ພະນັກງານທີ່ ADRC (ສູນຊັບພະຍາກອນຜູ້ສູງອາຍຸແລະຄົນພິການ), ຈະຖາມທ່ານກ່ຽວກັບຄວາມສາມາດ, ຄວາມເຂັ້ມແຂງແລະຄວາມຕ້ອງການຂອງທ່ານ. ລາວຈະເອົາຂໍ້ມູນໃສ່ເຂົ້າໃນຫນ້າຈໍທີ່ເຮັດວຽກແລະຫນ້າຈໍຈະຄິດໄລ່ປະມານເງິນທີ່ທ່ານສາມາດໃຊ້ເພື່ອສ້າງແຜນຂອງທ່ານທີ່ສາມາດຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການຂອງທ່ານໃນໄລຍະຍາວ.





ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ໃນປະຈຸບັນຫຼືທີ່ອາດຈະເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ສາມາດສະຫມັກກັບ Department of Health Services ຂໍໃຫ້ບັບປຸງແກ້ໄຂງົບປະມານຂອງເຂົາເຈົ້າໄດ້ ຖ້າເຂົາເຈົ້າບໍ່ສາມາດພັດທະນາການແຜນການໃຫ້ບໍລິການແລະຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອກັບທີ່ປຶກສາ IRIS ຂອງເຂົາເຈົ້າທີ່ຢູ່ພາຍໃນງົບປະມານທີ່ອາດຄະນໃນເບື້ອງຕົ້ນ.

ຮັບບໍລິການທີ່ຮັບທີ່ບ້ານແລະໃນນຸມຊົນ (Home and Community-Based Services).

ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການແລະຜູ້ໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອກັບຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ໄດ້ຮັບການຊໍາລະເງິນຜ່ານຕົວແທນນາຍຈ້າງທາງການເງິນ. ໂຄງການ IRIS ນີ້ລວມເຖິງການໃຫ້ບໍລິການດູແລໃນໄລຍະຍາວຫຼວງຫຼາຍທີ່ບ້ານແລະໃນນຸມຊົນ. ທ່ານຈະສາມາດໃຊ້ບັດ Medicaid ເພື່ອຮັບບໍລິການທີ່ Medicaid ຄອບຄຸມ.

ວາງແຜນການດູແລຂອງທ່ານເອງ.

ແຕ່ລະຄົນທີ່ເລືອກເຂົ້າຮ່ວມໃນໂຄງການ IRIS ຈະເລືອກຕົວແທນທີ່ປຶກສາ IRIS. ຕົວແທນນີ້ຈະຄອຍກວດກາແລະຊ່ວຍເຫຼືອເຄືອຂ່າຍຂອງທີ່ປຶກສາ IRIS. ທີ່ປຶກສາໂຄງການ IRIS ຈະແນະນຳໂຄງການ IRIS ແລະແນວຄວາມຄິດເລື່ອງການບົ່ງການດ້ວຍຕົນເອງໃຫ້ກັບທ່ານ, ແລະແນະນຳທ່ານຜ່ານການພັດທະນາແຜນແລະຂັ້ນຕອນສຸດທ້າຍໃນຂະບວນການລົງທະບຽນກັບໂຄງການ IRIS. ທີ່ປຶກສາໂຄງການ IRIS ຈະເຮັດວຽກຮ່ວມກັບທ່ານ, ແລະກັບບຸກຄົນອື່ນໆ ທີ່ຊ່ວຍເຫຼືອທ່ານ, ເພື່ອພັດທະນາແລະອະນຸມັດແຜນ IRIS ເບື້ອງຕົ້ນຂອງທ່ານ. ແຜນນີ້ໄດ້ພັດທະນາໂດຍການກຳນົດເປົ້າຫມາຍການດູແລໄລຍະຍາວຕາມຄວາມສຳຄັນ ແລະລະບຸການຊ່ວຍເຫຼືອແບບທຳມະຊາດແລະແບບທີ່ຈ່າຍຄ່າຈ້າງ. ນອກຈາກນັ້ນ, ແຜນການນີ້ຈະແກ້ໄຂບັນຫາສຸຂະພາບແລະຄວາມປອດໄພຂອງທ່ານດ້ວຍ. ທີ່ປຶກສາຈະຮັບປະກັນວ່າເອກະສານທີ່ຈຳເປັນໄດ້ປະກອບສຳເລັດຢ່າງສົມບູນ ແລະຈະຊ່ວຍເຫຼືອທ່ານແລະສະຫນັບສະຫນູນທ່ານຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງຫຼັງຈາກທີ່ທ່ານລົງທະບຽນໃນໂຄງການແລ້ວ. ການໃຫ້ບໍລິການຂອງທີ່ປຶກສາ IRIS ເຮັດສັນຍາກັບລັດ Wisconsin ໂດຍຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ບໍ່ເສຍຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ.

ການໄດ້ຮັບພະນັກງານ.



ມີຫລາຍວິທີທີ່ຈະໄດ້ຮັບພະນັກງານເພື່ອມາໃຫ້ບໍລິການເຊັ່ນ: ການຊ່ວຍເຫຼືອດູແລທີ່ບ້ານ, ການພັກຜ່ອນ, ການຝຶກອົບຮົມວຽກເຮັດງານທຳ, ຫຼືການດູແລສ່ວນຕົວ. ຜູ້ໃດທີ່ເລືອກໂຄງການ IRIS ຈະມີສິດທິແລະຄວາມຮັບຜິດຊອບຕ່າງໄປອີງໃສ່ກັບທາງເລືອກທີ່ຜູ້ນັ້ນເລືອກ. ແຕ່ລະຄົນສາມາດເລືອກ:

- ເປັນນາຍຈ້າງແລະຈ້າງພະນັກງານໂດຍກົງ (ຕົວແທນນາຍຈ້າງທາງການເງິນເປັນຕົວແທນນາຍຈ້າງແລະຈ່າຍຄ່າຈ້າງໃຫ້ພະນັກງານຕາມເວລາໃນໃບບັນທຶກເວລາທີ່ສົ່ງມາ). ພະນັກງານເຫຼົ່ານີ້ເອີ້ນວ່າ “ພະນັກງານລູກຈ້າງຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ” (“participant hired workers”).
- ຈັດການພະນັກງານຂອງພວກເຂົາເຈົ້າດ້ວຍການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງຕົວແທນທີ່ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການເລືອກ (ຕົວຢ່າງເຊັ່ນ ທ່ານຊ່ວຍເລືອກພະນັກງານ).
- ແນະນຳໃຫ້ຕົວແທນໃຫ້ເຊົ່າ ຈ້າງແລະຈັດການພະນັກງານ.
- ໃຊ້ຕົວແທນຜູ້ໃຫ້ບໍລິການເພື່ອໃຫ້ບໍລິການທີ່ທ່ານຕ້ອງການໂດຍໃຊ້ພະນັກງານທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າມີ.

ການຊ່ວຍເຫຼືອການບົ່ງການດ້ວຍຕົນເອງໃນການຈັດການດູແລ (Self-Directed Personal Care).

ຜູ້ຄົນຜູ້ທີ່ເລືອກໂຄງການ IRIS ຍັງມີທາງເລືອກທີ່ຈະເລືອກເອົາການດູແລສ່ວນບຸກຄົນຂອງຕົວແທນຫຼືການດູແລສ່ວນບຸກຄົນທີ່ບົ່ງການດ້ວຍຕົນເອງ. ຖ້າທ່ານເລືອກທີ່ຈະໃຊ້ຕົວເລືອກການດູແລສ່ວນບຸກຄົນທີ່ບົ່ງການດ້ວຍຕົນເອງ, ທ່ານຈະຈັດການງົບປະມານການດູແລສ່ວນບຸກຄົນເຊິ່ງໄດ້ມາເພີ່ມເຕີມນອກເຫນືອຈາກງົບປະ



ແຜນການບໍລິການນີ້ຈະໄດ້ຮັບການພັດທະນາໂດຍໃຊ້ຂະບວນການທີ່ເນັ້ນຄົນເປັນສູນກາງທີ່ສ້າງຂຶ້ນຈາກຄວາມຕ້ອງການ, ຕົວເລືອກແລະຄວາມສາມາດຂອງທ່ານ.

ມານຈາກໂຄງການ IRIS. ຈຳນວນງົບປະມານຈະຖືກກຳນົດໂດຍໃຊ້ເຄື່ອງມືຄັດເລືອກການດູແລກວດສຸຂະພາບສ່ວນບຸກຄົນດຽວກັນກັບທີ່ໃຊ້ສໍາລັບການດູແລສ່ວນບຸກຄົນຂອງອົງການ. ຈຳນວນງົບປະມານນີ້ອາດຈະຖືກນໍາໃຊ້ສໍາລັບການດູແລສ່ວນຕົວຫຼືບັນດາລາຍການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງອື່ນໆດ້ວຍ. ຈຸດທີ່ສໍາຄັນເພີ່ມເຕີມລວມເຖິງ:

- ທ່ານຈະສາມາດຈ້າງ, ເບິ່ງແຍງ, ຈັດການແລະໄລ່ພະນັກງານດູແລສ່ວນຕົວຂອງທ່ານອອກ ໃນແນວດຽວກັນທີ່ທ່ານຈັດການກັບພະນັກງານໂຄງການ IRIS ຂອງທ່ານ. ນິລົມເຖິງການໃຊ້ຕົວແທນນາຍຈ້າງທາງການເງິນຂອງໂຄງການ IRIS (FEA, fiscal employer agent) ເປັນຕົວແທນນາຍຈ້າງຂອງທ່ານຫຼືໂດຍການໃຊ້ຜູ້ຈັດຫານາຍຈ້າງຮ່ວມກັນ. (ທີ່ປຶກສາໂຄງການ IRIS ຂອງທ່ານສາມາດອະທິບາຍຕົວເລືອກເຫຼົ່ານີ້).
- ທ່ານຈະມີຄວາມຍືດຫຍຸ່ນໃນການປະສານງານການເບິ່ງແຍງການດູແລສ່ວນຕົວພ້ອມການດູແລທີ່ບ້ານ, ການເດີນທາງແລະການບໍລິການອື່ນໆ, ແລະທ່ານອາດໃຊ້ງົບປະມານໂຄງການ IRIS ທີ່ທ່ານບົ່ງການເອງໃນການດູແລສ່ວນຕົວຂອງທ່ານ ໃນສະຖານທີ່ຊຸມຊົນພາຍນອກເຮືອນຂອງທ່ານ.
- ທ່ານສາມາດໃຊ້ງົບປະມານໂຄງການ IRIS ທີ່ທ່ານບົ່ງການເອງໃນການດູແລສ່ວນຕົວຂອງທ່ານ ຊື່ສິນຄ້າບາງຢ່າງທີ່ເພີ່ມການເພີ່ງພາຕົນເອງຫຼືແທນການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກຄົນ. ຕົວຢ່າງ, ເກົາອີ່ຍົກຕົວທີ່ຈະຊ່ວຍໃຫ້ທ່ານຍ້າຍບ່ອນໄດ້ໂດຍບໍ່ຕ້ອງມີຄົນຊ່ວຍເຫຼືອ.
- ທ່ານສາມາດເລືອກຕົວແທນເພື່ອຊ່ວຍທ່ານໃນການຊີ້ນໍາການບໍລິການດູແລສ່ວນຕົວຂອງທ່ານໃນໂຄງການ IRIS ທີ່ທ່ານບົ່ງການເອງ.

ອີງຕາມກົດລະບຽບຂອງໂຄງການ, ພະຍາບານຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນການພັດທະນາແຜນການດູແລສ່ວນຕົວເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການບົ່ງການການດູແລສ່ວນຕົວໃນໂຄງການ IRIS. ພະຍາບານການບົ່ງການການດູແລສ່ວນຕົວດ້ວຍຕົນເອງຈະຊ່ວຍທ່ານພັດທະນາແຜນການບໍລິການດູແລສ່ວນບຸກຄົນໂດຍຕົນເອງ. ນີ້ແມ່ນປະສົມປະສານກັບແຜນ IRIS ຂອງທ່ານ. ແຜນການບໍລິການຈະໄດ້ຮັບການພັດທະນາໂດຍໃຊ້ຂະບວນການທີ່ເນັ້ນຄົນເປັນສູນກາງທີ່ສ້າງຈາກຄວາມຕ້ອງການ, ຕົວເລືອກແລະຄວາມສາມາດຂອງທ່ານ ແລະສາມາດໃຊ້ບຸກຄົນອື່ນທີ່ທ່ານເລືອກໄດ້. ຈະມີພະຍາບານທີ່ຄອບຊ່ວຍເຫຼືອເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ມີສຸຂະພາບທີ່ດີແລະມີຄວາມປອດໄພ ຢ່າງຫນ້ອຍສຸດເປັນລາຍປີ. ພະຍາບານ IRIS ຈະເຮັດຫນ້າຈໍການດູແລສ່ວນບຸກຄົນໃຫ້ສໍາເລັດຢ່າງຫນ້ອຍທຸກປີແລະເລື້ອຍໆ ຖ້າສະພາບຂອງທ່ານປ່ຽນແປງ.

ກະລຸນາຈື່ໄວ້ວ່າການບົ່ງການການດູແລສ່ວນຕົວດ້ວຍຕົນເອງນີ້ບໍ່ມີໃຫ້ ໃນເວລາທີ່ທ່ານອາໄສຢູ່ໃນສະຖານທີ່ຢູ່ອາໄສເປັນກຸ່ມ ເຊັ່ນເຮືອນພັກອາໄສສໍາລັບຜູ້ໃຫຍ່. ຖ້າທ່ານໄດ້ເລືອກທີ່ຈະໃຊ້ຕົວແທນສໍາລັບການບົ່ງການການດູແລສ່ວນຕົວດ້ວຍຕົນເອງໃນໂຄງການ IRIS, ທ່ານກໍ່ບໍ່ສາມາດໃຊ້ບຸກຄົນດັ່ງກ່າວເປັນຜູ້ໃຫ້ບໍລິການດູແລສ່ວນຕົວຂອງທ່ານ. ນອກຈາກນັ້ນ, ທ່ານກໍ່ບໍ່ສາມາດເຂົ້າຮ່ວມໃນການດູແລສ່ວນຕົວຂອງອົງການຜ່ານບັດ Medicaid ForwardHealth ຂອງທ່ານ ແລະການບົ່ງການການດູແລສ່ວນຕົວດ້ວຍຕົນເອງໃນໂຄງການ IRIS ໃນເວລາດຽວກັນ.

ປະສານງານການຊໍາລະເງິນໃຫ້ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການ.

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ IRIS ເຂົ້າເຖິງຕົວແທນນາຍຈ້າງທາງການເງິນຂອງໂຄງການ IRIS ໄດ້ໂດຍລາວບໍ່ຕ້ອງເສຍຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ. ຕົວແທນນີ້ຈັດການເລື່ອງບັນຊີເງິນເດືອນ, ພາສີ, ແລະຂໍ້ກຳນົດເອກະສານທາງການເງິນອື່ນໆ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບນາຍຈ້າງ. ຕົວແທນນາຍຈ້າງທາງການເງິນຈ່າຍເງິນໃຫ້ກັບຜູ້ທີ່ທ່ານຈ້າງແລະໃຫ້ກັບທຸລະກິດຫຼືຜູ້ໃຫ້ບໍລິການທີ່ສົ່ງສິນຄ້າແລະໃຫ້ບໍລິການຕາມທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃນແຜນ IRIS ຂອງທ່ານ.



